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Pere Giró: un enigma de cara a les eleccions 
Llarga conversa amb en Pere Giró 

i Brugués, al despatx de l'Alcaldia. 
Em va rebre cordialment, com sem-
pre. Malgrat que el batlle figuerenc no 
ignorava que el periodista l'anava a 
veure, disposat a fer-li algunes pre-
guntes un xic compromeses... 

—En tot moment —em digué d'en-
trada—, la meva preocupació i el meu 
desig han estat rebre i escoltar tot-
hom. És l'obligació del batlle. Com 
també ho és, no cal dubtar-ne, procu-
rar resoldre els problemes que li són 
exposats i plantejats per part del po-
ble. En aquest sentit, et puc dir que 
sempre que he pogut m'ha agradat 
complaure els figuerencs. 

-Bé. Dintre molt pogués setmanes 
farà quatre anys que ets batlle de la 
capital de l'Alt Empordà... 

—Sí; el mes que ve, si Déu vol... 
—Aquests quatre anys, a l'hora de 

fer un balanç, què han significat per 
a tu? 

—Una etapa de la meva vida força 
dura. Crec que m'ha tocat ésser al-
calde en uns moments difícils. Els qui 
em precediren en el càrrec, a partir 
de l'any 39, és indubtable que no tin-
gueren els maldecaps que jo he tingut 
i encara tinc... 

"ELS COMPTES DE 
L'ALCALDIA SÓN CLARS..." 

—Eren, evidentment, altres temps. 
Temps que l'alcalde d'una ciutat, d'un 
poble, era, com aquell qui diu, l'amo. 
Ningú no gosava portar-li allò que 
se'n diu la contrària. Ara, en canvi, la 
situació ha canviat. O comença a can-
viar. S'ha acabat una època, hi ha ha-
gut eleccions generals i hem estrenat 
un, diguem-ne, principi de democrà-
cia. No ets sents incòmode ocupant, 
en aquests moments, el càrrec de 
batlle? 

—Incòmode? 
—Sí; ets un alcalde nomenat a dit... 
-Bé. Aquesta situació és comuna 

a tots els batlles de l'Estat espanyol. 
Ja se sap. I es resoldrà quan se cele-
brin les anunciades eleccions munici-
pals, cosa que desitjo que sigui aviat. 

—Però, tot insistint en la qüestió, 
no et "molesta" una mica que, per 
exemple, s'hagi constituït una Comis-

sió Democràtica de Control Munici-
pal, que vulgui "ficar el nas" a l'Ajun-
tament? 

-Molestar-me? De cap maneral 
Tinc la consciència molt tranquilla. 
He procurat fer sempre les coses bé. 
Quan vaig prendre possessió del cà-
rrec vaig fer una declaració dels meus 
béns personals i quan el deixi en faré 
una altra. A més, des del 1973, any 
que se'm nomenà batlle, tots els comp-
tes de l'Alcaldia són clars i han estat 
aprovats. 

—Sembla que els de la Comissió de 
Control es queixen de la teva poca 

disposició a "deixar-te" controlar. 
O, almenys, de no fer massa cas d'al-
guna nota que t'han enviat... 

—Si et refereixes a l'última que 
m'han fet arribar, et diré quelcom. 
Crec que no és manera de presentar 
un paper d'aquesta mena, com ells 
ho han fet. Reuneix totes les carac-
terístiques pròpies d'un anònim, per 
bé que no vull pas dir que ho sigui, 
com pots suposar. L'escrit no duu cap 
data, ni cap signatura. I en el sobre, 
fet a mà, només hi ha dues parau-
les: "Pere Giró". Ara bé, i contestant 
la primera part de la teva pregunta, 
que ben mirat no era una pregunta, 
et diré que les portes de l'Ajuntament 
són obertes a tothom. El batlle no té 
res per a amagar... 

Tot seguit, parlàrem d'altres temes. 
El senyor Giró, per exemple, troba 
encertada la petició de l'Esquerrà Re-
publicana de Catalunya, pel que fa el 
canvi de la inscripció que figura al 
monument als caiguts. També que els 
carrers i places de Figueres prenguin 
una denominació popular i catalana, 
cosa que arribarà oportunament, se-
gons ell. Aixi mateix, m'assegurà que 
determinat setmanari local surt le-

galment, gràcies a unes gestions que 
personalment va fer a Madrid. I em 
digué, per altra banda, que no hi ha 
més dimissions al consistori, després 
de la de Consol Serra... 

ELOGI AL PRESIDENT 
TARRADELLAS 

En el transcurs de la nostra conver-
sa, sorgi el tema de la Generalitat. I el 
batlle figuerenc, em digué: 

—Josep Tarradellas està demos-
trant que té altura política, serenitat 
i dignitat. Sempre ha mantingut una 
idea fixa del que ha d'ésser l'autono-
mia de Catalunya dintre l'Estat es-
panyol. És un home que ha sacrificat 
tota la seva vida pel bé de Catalunya 
i és la persona idònia per a poder 
aconseguir amb seny i amb ordre el 
que desitgem i necessitem els cata-
lans. I entenc per catalans tots els qui 
treballen i viuen a Catalunya... 

-Sempre has pensat igual de l'ho-
norable Tarradellas? 

—Si al principi que es parlava del 
senyor Tarradellas interiorment tenia 
els meus dubtes, ara, amb la seva 
actuació, ja no en tinc cap. Josep 
Tarradellas és una persona d'una hu-
manitat i una categoria excepcionals. 
I crec que les seves gestions i la seva 
manera de portar totes les negocia-
cions, el situen a un nivell de gran es-
tadista. 

ELECCIONS MUNICIPALS 

—Per últim, parla'm de les properes 
eleccions. 

—Ja t'ho he dit abans. Que es facin 
aviat, com més aviat millor. I que hi 
puguin arribar totes les opcions polí-
tiques i que ningú no dubti que el que 
depengui de mi es farà amb tota cla-
retat i legalitat. 

—Penses presentar-te? 
- El batlle de Figueres no contesta 

aquesta pregunta. En Pere Giró i 
Brugués, en canvi, manifesta que té 
la decissió presa de fa temps, però no 
la diu... 

Tot plegat, res. Continuem a les 
fosques... 

Emili Casademont i Comas 


